

耶穌，我們唯一的盼望
Jesus, Our Only Hope

以賽亞書 9:2-7

Isaiah 9:2-7

一. 經文的背景 (8:1-9:7)

A. Background of the Scriptures (8:1-9:7)

- 黑暗 Darkness (8:1-22)
 - 第一個預言(1st Oracle): 名字和意思(A name and its meaning) (8:1-4)
 - 第二個預言(2nd Oracle): 翻騰的水(The rising river)(8:5-10)
 - 第三個預言(3rd Oracle): 絆腳的石頭(The stumbling-stone) (8:11-15)
 - 第一個反省(1st reflection): the gathering darkness(8:16-22)
- 大光 Light (9:1-7)
 - 第二個反省(2nd reflection): 大光的到來(The coming of the dawn) (9:1)
 - 第四個預言4th Oracle (climax): 大光照耀(A great light shines) (9:2-7)

二. 大光與喜樂 (9:2-3)

B. Light and Joy (9:2-3)

- 黑暗中的大光與照耀死蔭之地的光(9:2)
- **A Great light in darkness and a light in the land of deep darkness (9:2)**
- 祢使國民增多, 加增他們的喜樂 (9:3)
- **You have enlarged the nation and increased their joy(9:3)**

三. 神的作為(9:4-5)

C. God's Salvific Way (9:4-5)

- 祢已折斷他們所負的重軛, 和肩頭上的杖, 並欺壓他們人的棍(9:4)
- **You have shattered the yoke that burdens them, the bar across their shoulders, the rod of their oppressor (9:4)**
- 戰士的盔甲和滾在血中的衣服都必作為可燒的(9:5)
- **Warrior's boot and every garment rolled in blood will be destined for burning.(9:5)**

四. 因有一嬰孩為我們而生(9:6-7)

D. For to us a Child is born (9:6-7)

- 因有一嬰孩為我們而生, 有一子賜給我們(9:6a)
- **For to us a child is born, to us a son is given, and government is on His shoulder (9:6a)**
- 祂名稱為奇妙, 策士, 全能的神, 永在的父, 和平的君(9:6b)
- **And He will be called Wonderful Counselor, Mighty God, Everlasting Father, Prince of Peace (9:6b)**

五. 結論：基督是我們唯一的盼望

E. Conclusion: Christ is our only hope

- 耶穌是神的兒子, 祂的國直到永遠 (路1:32-33)
- **Jesus is the Son of God, who will reign forever (Luke 1:32-33)**
- 耶穌是真光, 照亮一切生在世上的人 (約1:9)
- **Jesus is the true light to everyone (John 1:9)**